

Press Release

Council of Europe Press Division

Ref: 146b06

Tel: +33 (0)3 88 41 25 60

Fax: +33 (0)3 88 41 39 11

pressunit@coe.int

internet: www.coe.int/press



46 members

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia and Montenegro
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"The former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

Secretary General of the Council of Europe on presidential elections in Belarus

Strasbourg, 16.03.2006 - "The Belarus presidential elections will take place in an atmosphere of fear and intimidation. There is no genuine freedom of expression and no freedom of association. Political opponents of the President have been repeatedly and violently harassed. Whatever the outcome, these elections cannot be qualified as democratic in any meaning of the word" said Terry Davis on the eve of the elections in Belarus.

"The incumbent candidate reportedly enjoys genuine popular support. If this is the case, he should not hesitate to test his popularity in a free and fair general election. The Council of Europe is ready to provide assistance in any such future endeavour.

As for next Sunday, there seems to be little suspense, but there is much concern. The Council of Europe will very closely follow the events on voting day and afterwards. Belarus is the only European country which is not a member of the Council of Europe, and I can only hope that whoever wins the election will use the mandate to bring Belarus closer to the European family of free and democratic nations. This is perhaps excessively optimistic, but optimism – just as people's aspiration to freedom – is far too resilient to be lastingly suppressed" concluded the Secretary General.

Le Secrétaire Général du Conseil de l'Europe s'exprime sur les élections présidentielles au Bélarus

Strasbourg, 16.03.2006 – « Les élections présidentielles au Bélarus auront lieu dans un climat de peur et d'intimidation. Il n'existe ni liberté d'expression, ni liberté d'association véritables. Les opposants politiques au Président sont régulièrement et violemment malmenés. Quels que soient les résultats, ces élections ne pourront être qualifiées de démocratiques dans aucun sens du terme » a déclaré Terry Davis à la veille des élections bélarussiennes.

« Selon certaines sources, le candidat sortant jouirait d'un réel soutien populaire. Si tel est le cas, il ne devrait pas hésiter à mesurer sa popularité dans le cadre d'élections législatives libres et équitables. Le Conseil de l'Europe est prêt à apporter tout le soutien nécessaire à une telle entreprise.

S'agissant de dimanche prochain, il semble qu'il n'y ait guère de suspense mais beaucoup d'inquiétude. Le Conseil de l'Europe suivra de très près le déroulement des élections et les événements qui s'ensuivront. Le Bélarus est le seul pays européen à n'être pas membre du Conseil de l'Europe et je ne peux qu'espérer que, quel que soit le vainqueur des élections, ce responsable politique mettra à profit son mandat pour rapprocher le Bélarus de la famille européenne des nations libres et démocratiques. Je suis peut-être trop optimiste mais l'optimisme, tout comme l'aspiration des peuples à la liberté, est beaucoup trop vivace pour être durablement étouffé » a conclu le Secrétaire Général.

To receive our press releases by e-mail, contact : Council.of.Europe.Press@coe.int

A political organisation set up in 1949, the Council of Europe works to promote democracy and human rights continent-wide. It also develops common responses to social, cultural and legal challenges in its 46 member states.